
 

Rada Gminy w Waśniowie 

Protokół nr XI/2025 

z sesji Rady Gminy w Waśniowie  

odbytej w dniu 14 kwietnia 2025r 

 

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie.  

Obrady rozpoczęto 2025-04-14 o godzinie 10:00, a zakończono o godzinie 11:13 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Patryk Adamski 

2. Mirosław Chamera 

3. Krzysztof Chojnacki 

4. Paulina Cichoń 

5. Janusz Jop 

6. Marek Kaczmarski 

7. Piotr Kwaśniak 

8. Dariusz Nowak 

9. Andrzej Ostatek 

10. Bożena Porępska 

11. Mariusz Sala 

12. Danuta Serwicka 

13. Krzysztof Surowiec 

14. Małgorzata Ślusarz 

15. Małgorzata Wzorek 

 

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył jedenaste posiedzenie Rady 

Gminy, trzecie tegoroczne. Przewodniczący poprosił o sprawdzenie quorum. 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNY (1) 

Krzysztof Surowiec 

 



 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodniczący stwierdził, iż obrady w dniu dzisiejszym są prawomocne, ponieważ na 15 

Radnych udział w obradach bierze 14 Radnych. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący wyjaśnił, iż zgodnie ze Statutem każdy z Radnych miał doręczony 

w odpowiednim czasie porządek obrad. Zapytał czy ktoś z Pań, Panów Radnych chciał zabrać 

głos w sprawie przyjęcia porządku obrad na dzień dzisiejszy? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał porządek obrad pod głosowanie.  

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2025 rok.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Terytorialnej 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miast 

Północy do roku 2030 (wersja 2). 

8. Przedstawienie sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Waśniów  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust 3 ustawy  

z dnia 24 kwietnia 2003r o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2024 

rok. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Surowiec 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 



 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Przewodniczący wyjaśnił, iż protokół był zwyczajowo wyłożony na godzinę przed 

rozpoczęciem Sesji, dodatkowo można było się z nim zapoznać w Sekretariacie obsługi Rady. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej 

sesji. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Surowiec 

Protokół przyjęto jednogłośnie, 14 głosów za. 

Przewodniczący powitał na obradach Wójta Gminy Waśniów Krzysztofa Gajewskiego. 

Wyjaśnił, iż na dzisiejsze obrady była zaproszona i uzgodniona wizyta Starosty Ostrowieckiego, 

Agnieszki Rogalińskiej jednak z uwagi na nawał pracy Pani Starosta musiała w ostatniej chwili 

zmienić plan dzisiejszego dnia i niestety nie będzie jej na sesji. Przewodniczący powitał Radnego 

Rady Powiatu Janusza Bugajskiego, który zarazem reprezentuje na dzisiejszych obradach 

Starostę Agnieszkę Rogalińską. Przewodniczący powitał Radnego Rady Powiatu Grzegorza 

Kazimierskiego, Skarbnik Bogumiłę Bugaj, Sekretarz Joannę Zajączkowską, Kierownik Centrum 

Usług Wspólnych Iwonę Wiśniewską, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Janinę 

Kamińską, Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Waśniowie Barbarę Kozłowską, 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu Marzenę Karcz oraz koleżanki i kolegów radnych.  

  

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Wójta 

Wójt Krzysztof Gajewski: W informacyjnym skrócie przedstawię slajdy a potem uzupełnię 

informację. Od ostatniej sesji tematów jest dość sporo. Dość dużo, bo jest to bardzo intensywny 

temat wszystkich spraw, które dotyczą budżetowych, ale również i tych, które koło nas się dzieją. 

- odbył się Turniej Wiedzy Pożarniczej. Pierwsza trójka w kategorii klas 1-4 i 5-8, będą 

reprezentować 25.04 na finale w finale powiatowym w Ostrowcu. Pierwsze miejsce w grupie klas 

5-8, wygrał Boleszyn. Przed Waśniowem i Mominą. W grupie młodszej jest odwrotnie;  



 

- Spotkanie sprawozdawcze w OSP Garbacz. Jest to ostatnie zebranie, które odbywało się. 

Uczestniczył były już Komendant Powiatowy, Robert Grudzień i Paweł Jop, zastępca dowódcy 

JGR 2. Podsumowaliśmy cały rok tej jednostki; 

- Uczestniczyliśmy w II Kongresie Seniorów. Przedstawicielem z terenu naszej gminy był Klub 

Seniora z Grzegorzowic; 

- Dni Otwarte Państwowej Inspekcji Sanitarnej;  

- Wizja lokalna w Pacanowie, patrzyliśmy na rozwiązania, ponieważ u nas na zbiorniku trwają 

prace. Rozmawialiśmy, patrzyliśmy na technologie, na ułożenia różnych warstw przy dojściach, 

po to, żeby to było trwałe, ekonomiczne i po drugie bezpieczne; 

- Spotkanie świąteczne z Wojewodą z samorządowcami, służbami mundurowymi; 

- otwarcie hali sportowej i świetlicy w Boleszynie. Kwota 5 700 000, środki zewnętrzne. Myślę, 

że obiekt jak i jeden, jak i drugi jest na takim nowoczesnym XXI wieku poziomie i zostaliśmy 

zakwalifikowani do finału rozwiązań technologicznych. Z perspektywy czasu, żadna z tych szkół 

na terenie gminy Waśniów, a było ich dziesięć, nie spełniała wymogów ani dydaktycznych, ani 

sanitarnych. Mogliśmy mieć tą szkołę każdą, zamkniętą w każdym czasie, zarówno przez nadzór 

budowlany, jak i również przez sanepid. Takie groźby były bez przerwy, więc co mogliśmy robić, 

robiliśmy to, żeby jak najszybciej rozpocząć budowy szkół. I wtedy zawiązały się trzy komitety 

budowy w Mominie, potem równorzędnie w Waśniowie, i w Boleszynie. Tak że jeszcze raz 

wszystkim tym dziękuję. Społeczność była wdzięczna i wszystkim, wszystkim tym, którzy się 

przyczynili do tego na przestrzeni tych lat, że ta szkoła przeszła taką metamorfozę, zmianę 

edukacyjną, ale i sprzętową, lokalizacyjną. Myślę, że te podziękowania były kierowane do 

wszystkich Rad Gmin, które podejmowały taką decyzję właśnie w kierunku stawiania na nogi, że 

tak powiem, naszej oświaty gminnej; 

- Likwidacja barier architektonicznych w budynku w Waśniowie, 510 122,71 zł, dofinansowanie 

z  PFRON-u. 176 tys. Pierwszy etap to była winda, teraz dostosowanie łazienek i korytarza; 

- Modernizacja gospodarki odpadami. Postęp prac. Budynek, który będzie również miał za 

zadanie również częściowej segregacji odpadów, ale również i magazynu  na sprzęt; 

- Remont drogi w Kraszkowie, podpisanie umowy. Łączna wartość 1 382 833,65zł, Podpisaliśmy 

umowę z Wojewodą na dofinansowanie 1 106 266,00zł. Natomiast po przetargu 620tys. Jutro  

z firmą Fart podpisujemy umowę na wykonanie tej drogi. 13 firm startowało, bardzo duże firmy 

startują. Środki mogą być przesunięte na inne zadanie, ponieważ kolejny mamy na liście 

rezerwowej. Liczymy, że jeżeli będzie tak wynosić procedura przetargowa, to mogą wejść 

kolejne zadania na terenie gminy; 

- Modernizacja infrastruktury sportowej - rozpoczęcie prac.  Wartość inwestycji 1 133 814,54 zł, 

dofinansowanie 1 020 433,09zł. Modernizacja infrastruktury szkolnej Waśniowie i na obiekcie  

w Jeżowie. Podpisaliśmy stosowną umowę, z firmą kielecką, która wygrała ten przetarg najniższą 

kwotą przetargową. W Waśniowie już trwają prace, i przygotowany jest również Jeżów pod 

powierzchnię, sztuczną nawierzchnię boiska w Jeżowie;  

- Rewitalizacja zbiornika na waśniowskich Błoniach. Trwają kolejne prace. Wszystkie te rzeczy 

są projektowo uzgadniane. Zakres prac, jak widzimy, jest dość mocno zaawansowany. System 



 

przelewowy, napływowy z rzeki Węgierki, przejęcia jak i osłony, został znów uzgodniony  

z Polskimi Wodami; 

- Budowa świetlicy. Postęp prac. Wartość zadania 2 370 000,00zł. Dofinansowanie 

2 023 781,14zł. Okładziny zewnętrzne, było zgodnie z konserwatorem zabytków, aby ten obiekt 

przypominał poprzedni budowany z kamienia, więc on będzie obłożony również taką płytą 

kamienną; 

- Tak jak mówiliśmy o materiale i o Miejskim Obszarze Funkcjonalnym Miasta Północy. Mamy 

kwotę proporcjonalną do ilości osób na terenie gminy około 2 mln 300 zaawizowaną; 

- odbyło się posiedzenie Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, przyjęliśmy zmianę budżetu  

i wprowadziliśmy do budżetu Związku Gmin Gór Świętokrzyskich kwotę 17170 000zł., na te 

magazyny energii w ramach projektu, który został zakwalifikowany na zieloną energię  

w Urzędzie Marszałkowskim. W sumie około 600 magazynów energii,  dla tych, którzy już te 

instalacje posiadają, są to projekty parasolowe. Tak jak mówiłem, z 11 gmin Związku, weszliśmy 

Waśniów, Bieliny, Górno, Łączno, Masłów i Pawłów; 

-  została zakwalifikowana pozytywnie na kwotę 350 tys. Lokalnej Grupy Działania, którą 

otrzymaliśmy na gminę Waśniów, zgodna z warunkami udzielenia wsparcia i wdrożenie LSR-u,  

- zakończyliśmy kalibrację i zamontowane nowe sterowniki do sterowania oświetlenia ulicznego,  

- jest rozstrzygnięcie, będzie przetargu również na projekt Fundusze europejskie, na kwotę 

prawie ponad 1 mln zł, na realizację szkoły, Szkoły Podstawowej. w Mominie   

i w Waśniowie przez remont pomieszczeń, placu zabaw i zakup wyposażenia na ten układ 

wczesnoszkolnym i przedszkolny. Zgodnie ze specyfikacją, niecałe 800 tys. jest na ten projekt. 

Firma z Lublina wygrała ten przetarg kwotą 798 tys; 

- na obiekcie, na którym robimy inwestycję dot. gospodarki odpadami uzgodniliśmy z firmą 

Remondis, wszystkie sprawy związane z odbiorem tekstyliów i tak zwanych wystawek, które 

będą, zgodnie z terminami są przypisane, więc również będziemy mieli informację, ulotkę dla 

wszystkich mieszkańców. Ona już była co do segregacji odpadów i również terminów, i również 

będziemy się zwracać po raz kolejny o bardzo szczególne przestrzeganie tych zasad segregacji  

i składowania odpadów; 

- trwają prace związane z rekonstrukcją figurek i krzyży przydrożnych. Są już zdemontowane,  

w pierwszym tygodniu po świętach mają być z powrotem; 

- zwróciliśmy się do NEXERY z wnioskami, gdzie mamy białe plamy, jeżeli chodzi o szybki 

Internet:  Stryczowice, Worowice, Momina, Kotarszyn i przysiółki, tak jak Nosów, i szereg 

innych, tam gdzie nie ma jeszcze tej instalacji kablowej. Na 1700 numerów dostępnych na dzień 

dzisiejszy jest podłączonych około 700. Również ubiegamy się, ponieważ Ministerstwo 

Cyfryzacji przesłało do nas pismo co do likwidacji białych plam. Zerknąłem na te materiały  

i punkty, które są w tym programie i będziemy występować i ubiegać się, ponieważ Ostrowiec  

i sąsiednie gminy są w  małym albo w niewielkim wymiarze są uwzględnione. Bardziej  

z naszego województwa są gminy, które leżą na zachodniej części. Piszemy, ponieważ realizacja 

tych zadań jest możliwa do czerwca 2026 roku; 

- składaliśmy projekty na działania infrastruktura wodociągowa, ściekowa itd. Zarówno  

w ochronie zaopatrzenia w wodę, jak i również oczyszczalni przydomowych. Jesteśmy na drugim 



 

miejscu na liście rezerwowej, jeżeli chodzi o kompleksową modernizację infrastruktury 

wodociągowej na terenie gminy Waśniów, na kwotę 8 800 000zł mamy prawie 7 mln środków 

zewnętrznych; 

- złożyliśmy wniosek do tak zwanej jedynki, do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 

On był w tamtym tygodniu aplikowany przez generator wniosków. Mogliśmy złożyć  

z  infrastruktury ARMiR-u, który był na likwidację eternitu. Ten wniosek został przez nas 

wygenerowany i złożony na prawie 520 ton. Wartość o jaką ubiegamy się to  360 tys. Mamy 

potwierdzenie, że wniosek został złożony na liście zasadniczej, rankingowej. Czekamy teraz na 

odpowiedź. Z racji tego, że jest około 12 mln Funduszu zapisanych środków na to zadanie. Na 

razie o dwójce, o gospodarstwach indywidualnych nic  nie wiemy; 

- złożyliśmy również wniosek na dość spore kwoty przewidziane do gospodarki wodno-

ściekowej. Ten wniosek jest asygnowany do programu na lata 2023-2035. Złożyliśmy wnioski na 

ujęcia wody, na stację uzdatniania wody, na wodociągi, oczyszczalnię ścieków, sieci 

kanalizacyjne i przydomowe. Wniosków mamy złożonych prawie na 28 mln, to jest perspektywa; 

- złożyliśmy również na drogi gminne i drogi powiatowe, te które my widzimy jako samorząd do 

ujęcia w budżecie na najważniejsze ciągi. Wniosków mamy złożone prawie na 14 milionów i na 

drogach powiatowych w uzgodnieniu ze Starostwem Powiatowym, również na ponad 20 mln 

wniosków; 

- wnioski kolejne, które są jakby perspektywiczne do planowania, ale również do wnioskowania, 

to na przebudowę, budowę obiektów kulturalnych i innych związanych ze świetlicami, 

złożyliśmy na kwotę prawie 15 mln; 

- w międzyczasie mieliśmy kolejną naradę Komitetu Monitorującego w Urzędzie 

Marszałkowskim, co do hierarchizowania zadań i poszczególnych transz środków, które będą 

wprowadzane na finansowanie zadań, szczególnie z EFS-u i środków związanych  

z infrastrukturą. 

Przewodniczący podziękował Wójtowi o przedstawieniu sprawozdania o wydarzeniach od 

ostatniej sesji do dnia dzisiejszego. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy 

na 2025 rok 

Przewodniczący wyjaśnił, iż te zmiany omawiali szczegółowo na komisjach tematycznych. 

Zapytał czy ktoś z Pan i Panów radnych chciał zabrać głos w sprawie niniejszego projektu 

uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 14 głosów za.  

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Terytorialnej 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 

Miasta Północy do roku 2030 (wersja 2) 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pan i Panów radnych chciał zabrać głos? Wyjaśnił, iż na 

komisjach tematycznych, pan Kierownik szczegółowo omawiał ten plan. Zgłosił się pan Wójt. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Wyjaśnię, iż chodzi tutaj o środki, które są zapisane 

proporcjonalnie do ilości mieszkańców na 17 samorządów tworzących MOF tzw. Północy i jest 

to Strategia, która określa lub pokazuje nam szeroko działania, poszczególnych samorządów  

i w ramach których te środki będziemy mogli wykorzystać przez Program Regionalny, wpisany 

do Strategii również województwa.  

Zgłoszeń więcej nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Terytorialnej Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy do roku 2030 

(wersja 2) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 14 głosów za.  

 

 



 

8. Przedstawienie sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Waśniów  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

za 2024 rok 

Przewodniczący wyjaśnił, iż to sprawozdanie na komisjach tematycznych szczegółowo 

omawiała Pani sekretarz Joanna Zajączkowska. Zapytał czy ktoś z Pan Panów radnych chciał 

zabrać głos w sprawie niniejszego sprawozdania? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał 

projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Przedstawienie sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Waśniów z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2024 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Surowiec 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie, 14 głosów za. 

 

9. Sprawy różne 

Przewodniczący Mirosław Chamera udzielił głosu panu Wójtowi. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Na zaproszenie pani Starosty, uczestniczyliśmy jako reprezentacja 

gminy Waśniów na ostrowieckim rynku na spotkaniu wielkanocnym. Naszą gminę w sobotę 

reprezentowały Koła Gospodyń Wiejskich z Grzegorzowic i Słowianie. Prezentowali tam swoje 

wyroby kulinarne i stroiki. W niedzielę podczas tego spotkania reprezentowali naszą gminę: Koło 

Gospodyń z Witosławic i dziecięcy zespół „Miniaturka”. Prezentowali się również na scenie  

w postaci występów artystycznych, ale również i potraw. W konkursie na palmę w niedzielę, 

Witosłowianki zajęły drugie miejsce. Nie wiem jak było w sobotę z kulinarnym, ale jeżeli pan 

Janusz wie, jak zabierze głos, to powie, bo on był cały czas.  

Bardzo mocno uczestniczymy tutaj w zespole monitorującym: moja osoba, burmistrz z Chęcin, 

Robert Jaworski i Pan Grzegorz Dziubek. Uczestniczymy w pracach Komitetu Sterującego, 

Monitorującego jeżeli chodzi o  perspektywy finansowe, te, które już idą teraz z poszczególnych 

programów, i te które będą adresowane, w niedługim czasie. Bardzo mocno chcemy kierować  

w tych obszarach, gdzie te wnioski od samorządów jest bardzo dużo, a tych środków nie ma, nie 



 

są wystarczające. Liczymy, że te pieniądze z Krajowego Programu Odbudowy będą 

zaadresowane w większym stopniu na te obszary, w których rzeczywiście nie ma tych środków 

wystarczających pod realizację inwestycji. Dziękuję serdecznie.  

Przewodniczący udzielił głosu radnemu Andrzejowi Ostatkowi.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Andrzej Ostatek: Skorzystam z sytuacji, ponieważ nie 

mogłem uczestniczyć 4 kwietnia na odbiorze sali gimnastycznej plus świetlicy w Boleszynie. 

Korzystając z sytuacji chciałbym bardzo serdecznie podziękować, chociaż Pani koleżanka 

Małgorzata, z Małgorzatą Sołtys z Boleszyna dziękowały za tą inwestycję, ale ja dzisiaj mam 

okazję podziękować w imieniu swoim, wszystkim osobom, które się przyczyniły w do powstania 

tych bardzo pięknych inwestycji, bardzo ważnych, wszystkim osobom z gminy, osobom 

zewnętrznym, a w szczególności chciałbym podziękować Panu wójtowi, bo jak wiemy, same 

inwestycje nie powstają, a żeby się to wszystko udało, musi być osoba koordynująca, i która 

doprowadzi do końca to wszystko. Taką osobą jest Pan wójt. Patrząc nawet na te slajdy czy jak 

wiemy, jak sytuacja wyglądała właśnie w szkolnictwie w latach '90, jak się dzisiaj spojrzy na te  

obiekty, które powstały w Boleszynie, serce się raduje jeszcze będąc mieszkańcem, których 

dzieci uczęszczają tam do szkoły, to jestem dumny, a sobie wyobrażam jaki dumny wójt musi być 

z tych inwestycji. To jest rzeczywiście hala, jak mówili na XXI wiek. Bardzo piękna świetlica, 

bardzo też potrzebna. Drugą osobą, którą chciałbym tutaj jeszcze wymienić i podziękować jest 

Pani dyrektor Mirosława, która w 1993 roku, a wiem co mówię, chodziła za pieniędzmi na 

wykończenie szkoły. Dlatego wiem, bo chodziłem z Panią dyrektor, dlatego, że byłem w tym 

komitecie rodzicielskim. To było w zimę, a wiemy w '90 latach, jakie mrozy były.  Dlatego 

chciałbym jej też podziękować bardzo za to. Tak że Pani dyrektor, jak i Pan wójt, wszystkim 

dziękuję pracownikom i osobom, którzy się przyczynili, ale te osoby najbardziej tutaj właśnie, bo 

powinny być dumne z tego, że takie inwestycje powstały.  

Przewodniczący Mirosław Chamera udzielił głosu Radnemu Rady Powiatu Januszowi 

Bugajskiemu. 

Radny Rady Powiatu Ostrowieckiego Janusz Bugajski: Na początek w imieniu Pani Starosty 

chciałbym podziękować wszystkim Kołom Gospodyń Wiejskich, które brały udział tak jak pan 

Wójt wspomniał, to się nazywało „Jarmark Wielkanocny”. W sobotę i w niedzielę. W sobotę 

organizatorem był Powiat Ostrowiecki na czele z panią Starostą. A w niedzielę miasto Ostrowiec. 

W sobotę reprezentowały nas dwa koła Grzegorzowice, Momina. W niedzielę Zespół Miniaturka 

i Witosławice. Pani Starosta była zachwycona kunsztem naszych Pań, przygotowanymi 

posiłkami, ich smakiem, zaangażowaniem. Prosiła, żeby w jej imieniu jeszcze raz podziękować. 

Robiła to co prawda na rynku, dzisiaj chciała to zrobić osobiście ale nie mogła przybyć. Bardzo 

serdecznie dziękuję wszystkim Paniom i Panom, którzy wzięli udział w tej dwudniowej 

uroczystości. Chciałem też nadmienić, że w sobotę Koło Gospodyń Wiejskich z Mominy zdobyło 

trzecią nagrodę. Była to nagroda zdobyta za pierogi. Otrzymały dziewczyny i panowie bon na 

chyba 600 zł. Myślę, że go spożytkują godnie.  

Radny Powiatowy Janusz Bugajski w imieniu Starosty i swoim złożył obecnym  

i mieszkańcom życzenia z okazji świąt. 

Przewodniczący udzielił głosu radnemu Grzegorzowi Kazimierskiemu.  



 

Radny Rady Powiatu Grzegorz Kazimierski: Chciałem się z Państwem podzielić kwestią 

dotyczącą pracy Rady Powiatu. Na moje ręce, w styczniu wpłynęła petycja, można to tak nazwać 

od mieszkańców miejscowości, które wchodzą w skład parafii w Boleszynie, w sprawie 

wybudowania ciągu pieszego. Inicjatorem była pani radna Małgorzata Ślusarz i pani sołtys 

Małgorzata Jop. Odczytam treść: W imieniu mieszkańców zwracamy się z prośbą  

o wybudowanie ciągu pieszego przy drodze powiatowej numer 1599T, na odcinku od kościoła 

parafialnego w Boleszynie do cmentarza o długości około 750 m. Prośbę swą motywujemy tym, 

że kondukt pogrzebowy przemieszczający się z kościoła na cmentarz, zajmuje pas drogowy drogi 

powiatowej, co stwarza zagrożenie w ruchu drogowym. Wiele osób odwiedzając groby, porusza 

się pieszo na cmentarz. Ciąg pieszy znacznie to ułatwi i zmniejszy ryzyko wypadków 

drogowych. Bardzo prosimy o pozytywne rozpatrzenie naszej prośby. Pod tą petycją podpisało 

się kilkadziesiąt osób. 25 marca złożyłem, interpelację w tej sprawie i otrzymałem odpowiedź:  

W odpowiedzi na interpelację z dnia 25 marca, w sprawie budowy ciągu pieszego przy drodze 

powiatowej na odcinku od kościoła parafialnego do cmentarza w miejscowości Boleszyn, gmina 

Waśniów, długości około 750 m., informuję, że budowa chodnika we wskazanym odcinku drogi, 

z uwagi na niewystarczającą szerokość pasa drogowego i uwarunkowania terenowe - skarpy, 

rowy przydrożne, wymaga opracowania dokumentacji projektowej i pozyskania niezbędnego 

terenu. Biorąc powyższe pod uwagę, zadanie może być zrealizowane wyłącznie w oparciu  

o zgodę i realizację inwestycji drogowej uzyskaną na podstawie tak zwanej specustawy 

drogowej. Zlecenie opracowania dokumentacji projektowej musi być poprzedzone 

zabezpieczeniem w budżecie powiatu środków finansowych z jednoznacznym wyodrębnieniem 

zadania inwestycyjnego. Należy wziąć pod uwagę, że kwota w budżecie powinna obejmować co 

najmniej koszt opracowania dokumentacji projektowej oraz wykup nieruchomości przejętych  

z mocy prawa na rzecz Powiatu Ostrowieckiego. Zarządca drogi przeanalizuje możliwość 

wprowadzenia do budżetu Powiatu Ostrowieckiego, nowego zadania obejmującego opracowanie 

dokumentacji projektowej. Przed rozpoczęciem sesji rozmawiałem z panem Wójtem, ta 

inicjatywa była podejmowana wcześniej i uzgodniliśmy także ja te dwa pisma przekażę panu 

Wójtowi i wspólnie będziemy z panem Radnym Bugajskim, na pewno przy pomocy samorządu 

zrobimy wszystko i będziemy się starać, żeby ułatwić i poprawić stan bezpieczeństwa na tym 

odcinku od kościoła do cmentarza. Pan Wójt nadmieniał, że jeszcze przydałoby się to od szkoły  

i do pierwszego zakrętu też poprawić, poszerzyć to pobocze, ten nowy obiekt, o którym tak wiele 

tutaj rzeczywiście zostało powiedziane. Pewnie budowa tego ciągu też w tamtym miejscu by 

poprawiła bezpieczeństwo dzieci i mieszkańców tamtędy się poruszających. Dziękuję.  

Radny Rady Powiatu Grzegorz Kazimierski złożył życzenia.  

Przewodniczący udzielił głosu Radnemu Bugajskiemu.  

Radny Rady Powiatu Janusz Bugajski: Jak Pan Radny Kazimierski powiedział, na pewno 

zrobię wszystko, żeby ten chodnik był zrealizowany. Wiedziałem o tej interpelacji, widziałem ją, 

jaka jest odpowiedź, czytałem. Powiem szczerze, to, co Pan Kazimierski powiedział - no tak to 

wygląda w tym momencie. W tym roku nie sądzę, żeby się udało jakieś postępy znaczące 

poczynić, bo wiadomo, już budżet jest zamknięty. Natomiast w latach kolejnych mam nadzieję, 

że przy naszych wspólnych staraniach i pomocy Pana Wójta, jak najbardziej jest to do zrobienia. 



 

Dopóki będziemy tutaj wspólnie pracować na rzecz naszej gminy, na pewno dopilnujemy, żeby ta 

inwestycja została przynajmniej do końca kadencji zrealizowana. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłosił się Wójt. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Drogi powiatowe są zgłoszone: Mirogonowice, Kraszków. Ten 

wniosek, o którym mówimy, w Boleszynie, był składany chyba z rok temu, o dojściu, od szkoły 

do kościoła. Kolejny wniosek jest na drogę w Grzegorzowicach łącznie z chodnikiem. Droga 

kolejna, to droga w Roztylicach, która moim zdaniem jest jedną dzisiaj chyba z najgorszych teraz 

dróg. Kolejny wniosek, który jest od lat składany - to wniosek Wierzbątowice-Milejowice, droga 

powiatowa. Tych dróg powiatowych mamy zgłoszonych dość sporo. Droga, która jest dzisiaj 

realizowana na etapie dokumentacyjnym, która powinna już się skończyć, myślę wiosną tego 

roku, ponieważ te uzgodnienia były, to droga w Śnieżkowicach, czyli ten odcinek drogi od 

kierunku Chocimowa. Wiemy, że tam idzie ZRiD, idą wykupienia gruntów. Mieliśmy duże 

problemy, aby osiągnąć parametry chociażby przy drodze w Mominie. Tutaj na ciągu, którym 

pozwalała to zrobiliśmy chodnik wspólnie. Na drugim jest pas tak zwany dojścia, czyli pas 

wyłączony poza pas drogi i oznaczony linią ciągłą w układzie ruchu pieszego, czyli tam gdzie nie 

mamy parametrów. Musi być własność, musi być wykup terenu, no i oczywiście całe 

procedowanie dokumentacyjne. Wiemy doskonale, jak sytuacja wygląda, bo te wnioski, które 

były składane pod adresem powiatu i niewielkie pieniądze, jakie są, to domagamy się, aby 

przywrócić większe finansowanie, szczególnie dróg gminnych i dróg powiatowych, bo tutaj 

samorządy nie wygenerują własnych środków, bo ich za wiele nie ma. Natomiast jeżeli nie 

będzie skoncentrowania środków w tym obszarze, ciężko będzie, mówiąc tutaj, na taki znaczący 

postęp prac. Dlatego widzimy w samorządach i chcemy, aby przede wszystkim z KPO lub  

z innych środków, które są możliwe do wzięcia również w tej perspektywie finansowej, unijnej, 

aby koncentracja tych środków była właśnie w tych obszarach. Od lat te wnioski, o których 

mówimy, powtarzają się niektóre zadania, które liczymy, że one zafunkcjonują. Zgłoszona droga 

też jest Jeżów-Garbacz. Tych odcinków, które są w tym najgorszym stanie, powiem szczerze, że 

jest sporo i musi być jakaś gloryfikacja tych zadań, żebyśmy mogli realizować. Ale myślę, że na 

ile będzie to możliwe wspólnie te zadania, które są możliwe do realizacji, a wiemy, że sposób 

finansowania zadań przez powiat jest 50 na 50. Dzisiaj wiem, że gdyby przyszło robić tylko ten 

podział środków finansowych, że powiat daje 50% i my 50%, to jest nie do udźwignięcia 

zarówno przez powiat jak i przez gminę. I te środki muszą być zewnętrzne. Jeżeli dostaniemy 

80% środków, 75%, czy może więcej, to wtedy brakujące środki w tym podziale, o którym 

mówiłem, tym parytecie 50 na 50 jest rzeczą możliwą. Sziękuję radnym powiatowym, za 

podejmowanie tych działań i za to, żebyśmy mogli te zadania w jakiś tam sposób wspólnie 

realizować i poprawiać tą infrastrukturę. Myślę, że w tym roku mamy prawie dziesięć 

kilometrów tej infrastruktury poprawionej. To jest dość znaczący postęp. Tak jak mówiłem, bo 

mamy drogę Waśniów-Momina, mamy drogę w Garbaczu ponad kilometr i mamy tą drogę, która 

została zrobiona, Czajęcice-Kowalkowice powiatowe, to tutaj te zadania są jakby już zamknięte  

i po realizacji. Przed nami kolejne wyzwania, kolejne zadania. Zobaczymy jak to będzie  

z zadaniami, środkami w tym obszarze. I myślę, że  konieczne jest adresowanie o środki 

zewnętrzne. Gdybyśmy chcieli budować drogi, to nie będziemy wydolni finansowo, aby je 



 

finansować tylko z własnego budżetu. Te mniejsze, może jakieś naprawy, remonty tak, ale te, 

które są o dużych parametrach - będzie nam naprawdę ciężko.  

Przewodniczący udzielił głos Radnej Bożenie Porępskiej.  

Radna Rady Gminy Bożena Porępska: Był to dla nas wielki zaszczyt, że mogliśmy 

uczestniczyć po raz pierwszy, w takim dosyć dużym Jarmarku Wielkanocnym zorganizowanym 

przez Powiat Ostrowiecki. Muszę się pochwalić, że nasze Koło Słowianie, zajęło trzecie miejsce 

w konkursie zorganizowanym przez Powiat „Kuchnia smaku”. Nasza potrawa pierogi z jajkiem  

i orzechami zajęła trzecie miejsce. Tym bardziej nam jest bardzo, bardzo miło. Z tego miejsca 

chciałam bardzo też podziękować mojej drużynie, że naprawdę włożyliśmy bardzo dużo pracy  

i wkładu. Nasze stoisko bardzo wszystkim się podobało i miejmy nadzieję, że będziemy się dalej 

rozwijali w tak dosyć szybkim tempie. A z tego miejsca bardzo bym chciała Państwu wszystkim 

życzyć zdrowych, spokojnych, błogosławionych Świąt Wielkanocnych i wszystkiego dobrego.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękujemy. Czy ktoś jeszcze chciał zabrać głos? Ja 

chciałem jeszcze dodać, że jak wszyscy wiemy, okres świąteczny w polskiej tradycji to jest okres 

składania życzeń. Na ręce moje, Rady Gminy i wszystkich mieszkańców gminy Waśniów, 

wpłynęły życzenia od Towarzystwa Pomocy Świętego Brata Alberta. Życzenia składa zarząd  

i pensjonariusze, na czele z Panem prezesem księdzem Janem Mikosem. Na moje ręce również 

wpłynęły życzenia dla wszystkich mieszkańców gminy Waśniów, Pana posła na Sejm, Andrzeja 

Kryja.  

Wójt Gminy Waśniów: Nie sposób przynieść wszystkich kart świątecznych na górze, które 

są.  Wszyscy ci, którzy w jakiś sposób współpracują razem z nami złożyli życzenia. Jest ta 

symbioza w wielu dziedzinach, w wielu obszarach. Życzymy i kierujemy te życzenia również  

z Panem przewodniczącym do wszystkich z którymi współpracujemy. Kierujemy również do 

naszych mieszkańców, będą te życzenia również w Radiu Ostrowiec, będą w prasie lokalnej, 

będą również na informatorach, na komunikatorach, które są w urzędzie. Myślę, że również 

kierujemy na poszczególne parafie.  

Przewodniczący Mirosław Chamera, Wiceprzewodnicząca Danuta Serwicka i Wójt Krzysztof 

Gajewski złożyli życzenia świąteczne. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było.  

 

10. Zakończenie obrad 

Przewodniczący obrad podziękował wszystkim za przybycie i udział w sesji a następnie 

zamknął dziesiąte posiedzenie Rady Gminy w Waśniowie. 

 

Przygotowała:          Przewodniczył: 

 Anna Dudek          Mirosław Chamera  

 


